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PROTOKÓŁ  Nr 1/2018 
posiedzenia Komisji Administracji, Porządku Publicznego, 

Bezpieczeństwa i Ochrony Ludności ,  
które odbyło się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Radomiu                  

 w dniu 5 grudnia 2018 roku, o godz.12.00 
 
 
Prowadzący obrady          -  Paweł Górak 
Protokolant                        -  Joanna Kosior 
 
 
Prowadzący obrady otworzył posiedzenie. Powitała radnych i zaproszonych gości. Listy 
obecności stanowią załącznik Nr 1 i Nr 2 do protokołu. W posiedzeniu uczestniczyło  
7 członków Komisji, co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych decyzji.  
  
Proponowany porządek posiedzenia:  
 

1. Wybór Wiceprzewodniczącego Komisji Administracji, Porządku Publicznego, 
Bezpieczeństwa i Ochrony Ludności. 
 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia wysokości opłat 
obowiązujących w 2019 roku za usunięcie pojazdu z drogi i jego parkowanie na 
parkingu strzeżonym. 

 
3. Zaopiniowanie projektu budżetu Powiatu Radomskiego na 2019 rok w działach 

dotyczących Komisji. 
 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu na 2019 rok. 

 
5. Sprawy różne i wolne wnioski. 

 
Porządek obrad został przyjęty. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 1 pkt porządku dziennego posiedzenia- Wybór 
Wiceprzewodniczącego Komisji Administracji, Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa i 
Ochrony Ludności. 
 
Przewodniczący Komisji Paweł Górak powiedział, że na Wiceprzewodniczącego Komisji 
zgłasza radnego Marka Janeczka. 
 
Radny wyraził zgodę. 
Więcej kandydatur nie zgłoszono. 
 
 
Komisja 7 głosami za, 0 – przeciwnych, 1 – wstrzymujących się, na Wiceprzewodniczącego 
Komisji wybrała radnego Marka Janeczka. 
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Przystąpiono do realizacji 2 pkt porządku dziennego posiedzenia- Zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia wysokości opłat obowiązujących w 2019 roku za 
usunięcie pojazdu z drogi i jego parkowanie na parkingu strzeżonym. 
 
Kierownik Wydziału Komunikacji Ewa Stanik poinformowała, że uchwała dotyczy opłat 
za  pojazdy porzucone. Starosta jest zobowiązany umieścić je na parkingu strzeżonym, za 
które są ponoszone opłaty, żeby móc potem naliczyć osobie, która porzuciła pojazd kwoty za 
parkowanie i holowanie, dlatego musi być podjęta taka uchwała. 
 
Radna Ewa Tkaczyk zapytała czy stawki wzrosły?. 
 
Kierownik Wydziału Komunikacji Ewa Stanik odpowiedziała, że nie. Na dzień dzisiejszy 
są to stawki z umów, co roku były stawki większe, które były określone w Monitorze 
Polskim. Z uwagi na to, że uchwałę z ubiegłego roku zaskarżył Prokurator Generalny, są 
przyjęte stawki z umowy jaka maja podpisana z podmiotem ,który świadczy usługi. 
 
 
Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie 
ustalenia wysokości opłat obowiązujących w 2019 roku za usunięcie pojazdu z drogi i 
jego parkowanie na parkingu strzeżonym, stanowi ona załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 3 pkt porządku dziennego posiedzenia- Zaopiniowanie projektu 
budżetu Powiatu Radomskiego na 2019 rok w działach dotyczących Komisji. 
 

Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że przyszły opinie do 
przedłożonych dokumentów do Regionalnej Izby Obrachunkowej czyli do uchwały 
budżetowej i Wieloletniej Prognozy Finansowej. Oby dwie opinie są pozytywne i nie 
zawierają żadnych uwag. Działy , które dotyczą prac tej Komisji to dział; 600- transport i 
łączność, 750-administracja publiczna,754 – bezpieczeństwo publiczne i ochrona 
przeciwpożarowa i 755- wymiar sprawiedliwości. Najpierw omówiła dochody w 
poszczególnych działach .  

I tak w dziale w dziale 600 - transport i łączność zaplanowano dochody w wysokości 
23.053.519,38 złotych, tj. 295,4% przewidywanego wykonania roku bieżącego. Pochodzą one 
z dotacji celowych w ramach programów finansowanych z udziałem środków europejskich w 
kwocie 23.052.919,38 złotych, w tym: 20.721.725,29 złotych z budżetu środków europejskich 
i 2.331.194,09 złote ze środków budżetu państwa z przeznaczeniem na zadanie inwestycyjne 
„Rozwój infrastruktury w zakresie zrównoważonej mobilności miejskiej na terenie Gminy 
Miasta Radomia oraz Powiatu Radomskiego” oraz z tytułu odsetek od nieterminowych wpłat 
należności i kosztów upomnień w łącznej kwocie 600 złotych. W przewidywanym wykonaniu 
występują dotacje w łącznej kwocie 7.803.100,39 złotych, w tym: na zadanie inwestycyjne 
jw. 1.433.831,39 złotych, dotacje na pomoc finansową z gmin 3.679.295 złotych i dotacje  
z budżetu państwa 2.675.108 złotych na realizację inwestycji oraz dotacje w ramach 
programów finansowanych z udziałem środków europejskich w kwocie 14.866 złotych na 
„Budowę wjazdu do Biblioteki Pedagogicznej od ulicy Radomskiej w Pionkach”. 

W dziale 750 - administracja publiczna zaplanowano dochody w wysokości 524.440 
złotych, tj. 103,6% przewidywanego wykonania roku bieżącego. Pochodzą one w kwocie 
151.440 złotych z dotacji celowych z budżetu państwa na obsługę zadań rządowych (107.440 
złotych) i kwalifikacji wojskowej (44.000 złotych), dotacji celowej przekazanej dla powiatu 
na zadania bieżące realizowane na podstawie porozumień między jednostkami samorządu 
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terytorialnego 18.000 złotych (powiat Zwoleń na utrzymanie i działalność rzecznika 
konsumentów) oraz dochodów własnych powiatu w kwocie 355.000 złotych. Dochody 
własne pochodzą z: odsetek od środków na rachunkach bankowych (225.000 złotych), najmu 
pomieszczeń w budynku Starostwa i opłat za energię cieplną, elektryczną, wodę i ścieki oraz 
wywóz nieczystości (80.000 złotych), rozmów telefonicznych od wynajmujących 
pomieszczenia (6.000 złotych), wynagrodzenia dla płatnika w wysokości 0,1% z tytułu 
wypłacanych świadczeń z ubezpieczenia chorobowego przekazywanych terminowo do ZUS i 
0,3% z tytułu zaliczek na podatek dochodowy przekazywanych terminowo do Urzędu 
Skarbowego oraz z tytułu współfinansowania kosztów zatrudnienia pracownika w Wydziale 
Komunikacji Filia Pionki (24.000 złotych) i opłat za karty wędkarskie (20.000 złotych). 
Wyższy plan dotacji w stosunku do przewidywanego wykonania, wynika z przyznania 
wyższej dotacji z budżetu państwa na obsługę zadań rządowych. 

Kolejny dział 755 – wymiar sprawiedliwości zaplanowano dochody w kwocie 
396.000 złotych, czyli w 105,4% przewidywanego wykonania roku bieżącego. Pochodzą one 
z dotacji celowej z budżetu państwa na realizację zadań rządowych w zakresie świadczenia 
nieodpłatnej pomocy prawnej.  

Jeśli chodzi o stronę wydatkową to w dziale 600 to zaplanowano wydatki w kwocie 
62.619.857,93 złotych, tj.  133% przewidywanego wykonania roku bieżącego.  
Wydatki w tym dziale przeznaczone są na rozbudowę, przebudowę, remonty  
i bieżące utrzymanie dróg powiatowych, utrzymanie i działalność Powiatowego Zarządu Dróg 
Publicznych.  
Na wydatki majątkowe przeznaczono kwotę 52.955.626,93 złotych na realizację zadań 
inwestycyjnych określonych szczegółowo w tabeli nr 4 projektu uchwały. Zakres rzeczowy 
zadań inwestycyjnych na 2019 rok obejmuje:  
- 3336W Wieniawa – Przytyk – Jedlińsk – przebudowa drogi III etap odcinek długości 

724,55 m gmina Jedlińsk, odszkodowania, dokumentacja projektowa gmina Przytyk, 
- 3505W Jaszowice - Wacławów - Sławno – przebudowa drogi I etap odcinek długości 

1 070 m gmina Zakrzew, dokumentacja projektowa gmina Wolanów, 
- 3506W Jankowice - Gulin - Zakrzew – budowa chodnika, odszkodowania, gmina 

Zakrzew, 
- 3509W Gulin - Wsola - Wojciechów – przebudowa drogi II etap odcinek długości 586,72 

m gmina Jastrzębia, odszkodowania gmina Jedlińsk i Zakrzew, 
- 3515W Jedlińsk - Bartodzieje - Łukawa - Głowaczów – przebudowa drogi V etap  odcinek 

długości 711 m, gmina Jastrzębia. Złożono wniosek  
o dofinansowanie zadania w ramach PROW -  wnioskowana kwota dotacji 700.000 zł., 

- 3519W Lewaszówka - Poświętne – przebudowa drogi odcinek długości 475,46 m, gmina 
Pionki, 

- 3525W Słupica - Gózd – budowa chodnika, odszkodowania, gmina Gózd, 
- 3527W Antoniówka - Groszowice - Piotrowice – przebudowa drogi III etap odcinek 

długości 850 m, gmina Jedlnia Letnisko, 
- 3528W Kiedrzyn – Radom, ul. Lubelska – dokumentacja projektowa na budowę chodnika, 

gmina Gózd, 
- 3531W Kuczki - Kazimierówka - Skaryszew – przebudowa drogi (II etap)  od km 0+ 

628,00  do km 1+883,00 gmina Gózd. Złożono wniosek  
o dofinansowanie zadania w ramach PRGiPID - wnioskowana kwota dotacji  
3.000.000 zł., 

- 3538 W Gaj - Tomaszów – odszkodowania, gmina Skaryszew, 
- 3539W Radom - Gębarzów - Polany – rozbudowa drogi (II etap) od km 2+417,00     do km 

5+150,00 gmina Skaryszew i Kowala. Złożono wniosek w ramach PRGiPID - 
wnioskowana kwota dotacji 2.881.629 zł. ,  

- 3542W Wierzbica - Modrzejowice – odszkodowania, gmina Wierzbica, 
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- 3543W Bujak - Dzierzkówek – rozbudowa drogi I etap odcinek długości 800 m, 
odszkodowania, gmina Skaryszew, 

- 3547W Iłża - Antoniów – odszkodowania, gmina Iłża, 
- 3550W Iłża – Rybiczyzna – Grabowiec – dokumentacja projektowa drogi  

i chodnika od drogi krajowej, gmina Iłża, 
- 3553W Gr. woj. – Jasieniec Iłżecki Górny - Pastwiska – budowa chodnika, gmina Iłża, 
- 3561W Mniszek – Omięcin - Szydłowiec – przebudowa drogi II etap odcinek długości 600 

m, gmina Wolanów, 
- 3564W Radom - Augustów – przebudowa drogi II etap odcinek długości 576,20 m, gmina 

Kowala, 
- Rozwój infrastruktury w zakresie zrównoważonej mobilności miejskiej na terenie Gminy 

Miasta Radomia oraz Powiatu Radomskiego – kontynuacja robót budowlanych 
związanych z rozbudową dróg powiatowych nr 3503W Młódnice – Jarosławice – 
Cerekiew – Radom (odc. dł. 8 648,48 m) oraz 3507W Taczówek – Taczów – Milejowice 
(odc. dł. 6 667,99 m) wraz  z budową ścieżek rowerowych, w ramach projektu pn. 
„Rozwój infrastruktury w zakresie zrównoważonej mobilności miejskiej na terenie Gminy 
Miasta Radomia oraz Powiatu Radomskiego” realizowanego w partnerstwie z Gminą 
Miasta Radomia. Projekt ten współfinansowany jest ze środków Unii Europejskiej i 
budżetu państwa w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Mazowieckiego. 

 
Na wydatki bieżące przeznaczono kwotę 9.664.231,00 zł., w tym na: 
- bieżące utrzymanie dróg 6.404.332 zł. z czego: 

- remonty dróg, powierzchniowe utrwalenie i odnowy nawierzchni oraz remonty 
cząstkowe i remonty obiektów mostowych – 4.364.332 zł.  

- zakup materiałów drogowych (sól, piach, znaki drogowe, kruszywo, cement, emulsja 
asfaltowa) – 290.000 zł.  

- zimowe utrzymanie dróg – 1.100.000 zł.  
- wykaszanie traw z poboczy i rowów dróg powiatowych – 240.000 zł.  
- oznakowanie poziome dróg – 160.000 zł.  
- regulacja stanu prawnego nieruchomości zajętych pod drogi – 100.000 zł. 
- opracowanie projektów stałej organizacji ruchu i pozostałe usługi (pomiary ruchu 

drogowego, wycinka drzew, badania laboratoryjne, frezowanie karp, aktualizacja 
ewidencji dróg, sprzątanie ulic po zimie) – 100.000 zł.  

- wypłata odszkodowań za nieruchomości przejęte przez powiat radomski pod rozbudowę 
dróg powiatowych – 50.000 zł.  

- utrzymanie Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych 3.259.899 zł. 
 
Wyższy plan wydatków w stosunku do przewidywanego wykonania roku bieżącego 
o 15.554.219,54 zł. wynika ze zwiększonych wydatków majątkowych o 20.969.285,54 zł. w 
szczególności zaplanowanych na kontynuację robót budowlanych związanych z rozbudową 
dróg powiatowych nr 3503W Młódnice – Jarosławice – Cerekiew – Radom oraz 3507W 
Taczówek – Taczów – Milejowice wraz z budową ścieżek rowerowych, w ramach RPO WM 
współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej i budżetu państwa. Zmniejszyły się 
natomiast wydatki bieżące o 5.415.066 zł. 

W dziale 750 - administracja publiczna zaplanowano wydatki w kwocie 19.585.397 
złotych, tj. 101,2% przewidywanego wykonania roku bieżącego. W ramach tej kwoty 250.000 
złotych stanowią wydatki majątkowe na zakup urządzeń komputerowych i oprogramowania 
w kwocie 50.000 złotych i dostawę i montaż dźwigu wraz z konstrukcją przeszkloną przy 
budynku Starostwa Powiatowego w Radomiu 200.000 złotych. W ramach wydatków 
bieżących tego działu finansowane są zarówno zadania rządowe, jak i własne powiatu.  
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 Na realizację zadań rządowych zaplanowano wydatki w kwocie 151.440 złotych, tj. do 
wysokości dotacji celowej przyznanej z budżetu Wojewody.  
W ramach tych wydatków sfinansowana zostanie: 
 - kwalifikacja wojskowa w kwocie 44.000 złotych, 
 - realizacja zadań rządowych w kwocie 107.440 złotych, w tym wynagrodzenie pracownika 

wydziału finansowego wraz z pochodnymi realizującego te zadania.  
 Na realizację zadań własnych bieżących zaplanowano wydatki w kwocie 19.183.957 
złotych z przeznaczeniem na sfinansowanie: 
-  działalności i funkcjonowania Rady Powiatu w kwocie 674.708 złotych,  
-promocji powiatu, w tym nagrody konkursowe i materiały promocyjne  w kwocie 358.100 

złotych, 
  -  utrzymania i działalności Starostwa Powiatowego w kwocie 18.151.149 złotych. 

Kolejny dział 754 – bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 
zaplanowano wydatki w kwocie 22.366 złotych, tj. 14,3% przewidywanego wykonania roku 
bieżącego. 
 Wydatki w tym dziale przeznaczone są na realizację programu „Bezpieczny Powiat” w 
kwocie 20.646 złotych i szkolenie pracowników Wydziału Zarządzania Kryzysowego w 
kwocie 1.720 złotych. Niski plan wydatków w stosunku do przewidywanego wykonania 
wynika z faktu, że w roku bieżącym wystąpiły jednorazowe wydatki na zasilenie 
Wojewódzkiego Funduszu Wsparcia Policji i Wojewódzkiego Funduszu Wsparcia 
Państwowej Straży Pożarnej w łącznej kwocie 132.000 złotych. 

Następny dział 755 – wymiar sprawiedliwości zaplanowano wydatki w kwocie 
396.000 złotych, tj. 105,4% przewidywanego wykonania roku bieżącego. Są one 
przeznaczone na realizację zadań rządowych z zakresu świadczenia nieodpłatnej pomocy 
prawnej, a finansowane są dotacją celową z budżetu Wojewody. 
 
Komisja 8 głosami za, 0 – przeciwnych, 0 – wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała 
projektu budżetu Powiatu Radomskiego na 2019 rok w działach dotyczących Komisji, 
stanowi on załącznik Nr 4 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 4 pkt porządku dziennego posiedzenia- Zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Powiatu w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu na 2019 rok 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że przygotowany projekt uchwały WPF 
jest ściśle związany z uchwałą budżetową. WPF jest przygotowany do 2023 roku, jest to 
nowy dokument, sporządzany rok rocznie. Dodała, że wszystkie zadania inwestycyjne , które 
znajdują się w uchwale budżetowej znajdują się również w wykazie przedsięwzięć, z tym 
warunkiem, że są tam zadania wieloletnie.  

Radna Teodozja Bień zapytała czy ta kwota 3 mln zł to jest na utrzymanie Powiatowego 
Urzędu Pracy?. 

Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska odpowiedziała, że na utrzymanie Powiatowego 
Zarządu Dróg Publicznych. 

Radna Teodozja Bień zapytała o dział kultura i ochrona dziedzictwa narodowego w ramach, 
którego przekazano dotacje do gmin w kwocie 190 tys. zł, czy ta kwota jest równomiernie 
rozłożona pomiędzy gminami czy od potrzeb?. 

Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska odpowiedziała, że jest załącznik dotyczący dotacji, 
które są udzielane. Powiedziała, że gmina Iłża otrzymuje kwotę 23.622,00 zł, miasto Pionki 
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36.500,00 zł i to są wszystkie imprezy kulturalne, które rok rocznie realizują. Kalendarz tych 
imprez jest później podawany na sesji Rady Powiatu. W tym roku nie było założonego do 
budżetu wzrostu wydatków bieżących z uwagi na to, żeby wykazać jak najwyższą nadwyżkę 
operacyjną i żeby można było wprowadzić dużo zadań inwestycyjnych. W gminie Wierzbica 
6.000,00 zł, w gminie Przytyk- Targi Papryki 52.000,00 zł i gmina Wolanów 72.000,00 zł na 
dożynki, ponieważ jak był sporządzany ten dokument nie była jeszcze wybrana gmina na 
terenie której będzie realizowana ta impreza w przyszłym rok. Teraz Zarząd Powiatu podjął 
taką decyzję i będzie to gmina Jedlińsk. Dodała, że gmina Jedlińsk otrzymuje środki w 
ramach środków, które są na promocję. 

Radna Teodozja Bień zapytała o drogę Jedlińsk-Bartodzieje –Łukawa, czy jak znajdzie się w 
PROW, to czy będzie zrealizowany ten odcinek 711 m, i czy tylko na ten odcinek drogi jest 
wykonana dokumentacja projektowa czy więcej?. 

Dyrektor PZDP Joanna Chojnacka odpowiedziała, że dokumentację projektową mają na 15 
km tej drogi. Wniosek został złożony na 711 metrów, dlatego, że mogli wystąpić tylko i 
wyłącznie o dotacje w wysokości 700 tys. zł. Wybrali z tej dokumentacji taki zakres, który 
odpowiadałby zasadom tego programu i jest to na terenie gminy Jastrzębia. Do przebudowy 
całego odcinka, na który posiadają dokumentacje pozostaje jeszcze 5 km 765 metrów. 

Radna Teodozja Bień zapytała od jakiej miejscowości zacznie się przebudowa odcinka drogi 
Gulin-Wsola-Wojciechów?. 

Dyrektor PZDP Joanna Chojnacka odpowiedziała, że to zadanie tak naprawdę składa się z 
dwóch zadań, które w przyszłym roku będą realizować. Pierwsze jest na terenie gminy 
Jastrzębia, drugi etap do szkoły w Owadowie, to będzie odcinek dł. 586 metrów i kończą. 
Jako drugie zadanie tj. uzyskanie decyzji ZRID na rozbudowę drogi od Wsoli w kierunku 
Zakrzewa i na terenie Zakrzewa, jest to teren gminy Jedlińsk i Zakrzew, na Jedlińsku 3 km na 
Zakrzewie 2,5 km. Po uzyskaniu decyzji ZRID spodziewają się wypłaty odszkodowań, 
dlatego to zadanie jest prowadzone jako pierwszy etap. 

Radna Teodozja Bień zapytała o drogę Wolę Goryńską-Goryń –Mąkosy Stare?. 

Dyrektor PZDP Joanna Chojnacka odpowiedziała, że jest robiona dokumentacja 
projektowa, która praktycznie już jest zakończona. Częściowo nie mają wszystkich uzgodnień 
i opinii, część wydatków przejdzie na wydatki niewygasające na rok przyszły. Żeby wykonać 
most i rozpocząć inwestycje fizycznie muszą poczekać na kompletną dokumentację. 

Przewodniczący Komisji zapytał o ciąg drogowy Kiedrzyn-Radom, ul. Lubelska, czy 
realizacja jest planowana na przyszły rok?. 

Skarbnik Powiatu Joanna Wontroska odpowiedziała, że jest to tylko dokumentacja 
projektowa na budowę chodnika, zadanie jednoroczne dlatego nie ma go w WPF i nie jest 
planowana na przyszły rok. 
 
Dyrektor PZDP Joanna Chojnacka dodała, że dokumentacje trzeba rozpocząć, a roboty 
budowlane w przeciągu trzech lat. 
 
Przewodniczący Komisji zapytał, czy ta inwestycja jest planowana do 2023 roku?. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska odpowiedziała, że nie jest planowane w tym 
momencie, ale WPF jest przygotowywany rok rocznie. Dodała, że wiele jest dokumentacji, 
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które nie znajdują się w WPF, a są już wykonane, bo takie jakie były możliwości przyjęcia 
tego dokumentu takie są przyjęte inwestycje. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Krzysztof Murawski powiedział, że rozumie pytanie 
Przewodniczącego Komisji, że jeśli w trakcie roku Rada Powiatu podejmie decyzje o zmianie 
planu finansowego to może taką zmianę wprowadzić na dany lub kolejny rok. 
 
Radny Adam Siczek powiedział, żeby iść dalej z inwestycją trzeba wprowadzić koszty i to 
jest pierwszy etap, który ustali zakres rzeczowy i wartość inwestycji. 
 
Dyrektor PZDP Joanna Chojnacka dopowiedziała, że ta inwestycja jest bezpośrednio 
związana z rozbudowa lotniska w Radomiu i z planami jakim śladem pójdzie droga, której 
część pójdzie pod rozbudowę lotniska. Koncepcja , która została opracowana na trzy warianty 
musi zostać zmieniona, bo zmieniły się plany, że to lotnisko będzie ogrodzone i założeń, że 
obwodnica będzie miała około kilometra zmienia się już  1 km 800 metrów i bardzo dobrze 
by było, że zanim zlecą dokumentacje dokładnie wiedzieli w którym miejscu ta obwodnica 
się rozpocznie, żeby wszystko umieli zgrać i ustalić. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że największe środki są pokazane w 
roku budżetowym, czyli wydatki inwestycyjne są w wykazie przedsięwzięć na 2019 rok 
59.000.540,00 zł, a w 2020 roku jest to kwota około 5 mln złotych, czyli te zadania rok 
rocznie są rozszerzane, albo zakres, albo ilość realizowanych zadań, przede wszystkim w roku 
budżetowym. Kolejne lata są podane tylko sygnalnie. 
 
Radny Marek Janeczek powiedział, że cieszy go jak duże środki są przeznaczane na drogi 
powiatowe. Wspomniał, że są ogromne potrzeby, ale i możliwości dalszego finansowania 
gdzie pojawia się fundusz dróg samorządowych – 36 miliardów zł na 10 lat, ustawa weszła w 
życie 4 grudnia 2018 roku i są związane z tym terminy, które się pojawią, jeśli chodzi o 
samorządy, które mogą się zgłaszać o te środki finansowe. Powiedział, że trzeba być 
przygotowanym na te wnioski jakie można składać o te środki.  Dodał, że ważną sprawą jest 
nawiązanie do inwestycji budowy portu lotniczego i wokół niego infrastruktury. Mówił, że 
powinni znać projekt tego portu lotniczego i nawiązać jakie są potrzeby sąsiednich gmin, 
samorządu. Zgłosił  taką propozycję, żeby na posiedzenie tej Komisji zaprosić szefostwo 
Portu Lotniczego, które przedstawią jak będzie wyglądała budowa portu lotniczego i jak 
mamy się przygotować ze swojej strony jeśli chodzi o sprawy infrastruktury i włączyć się 
czynnie do tego działania. Dodał, że kibicuje tej inwestycji, aby została zrealizowana. Mówił, 
że teraz pojawia się szansa pozyskania środków finansowych na drogi i trzeba z tego 
skorzystać. Zapytał o środki na budowę, przebudowę itp. o znaczeniu obronnym, o co 
chodzi?. 
 
Dyrektor PZDP Joanna Chojnacka odpowiedziała, że trzeba spokojnie poczekać , aż wyjdą 
wytyczne i zasady ubiegania się, bo na razie jest ogólnie przyjęta uchwała przez Radę 
Ministrów, że taki program powołują. Natomiast, teraz Wojewodowie, muszą przygotować 
zasady podziału, co rozumieją , pod jakim kątem, kto będzie mógł składać wnioski, jaka 
kwota dofinansowania. Powiedziała, że każdy program rządzi się swoimi zasadami i te zasady 
dopiero jak zostaną udostępnione to dopiero na podstawie tych wytycznych będą mogli 
przygotować trafne zadania, które mogą zgłosić, żeby pozyskać te środki finansowe. Nie 
znając punktacji, kryteriów, trudno jest wyprzedzać. Będą opracowane wnioski, określone 
terminy nic wcześniej nie można przygotować dopóki nie ma jasnych zasad. Odnośnie 
rozbudowy lotniska to uważa, że wcześniej Zarząd Powiatu łącznie z Miejskim Zarządem 
Dróg i PZDP przygotowali porozumienie, które jest podpisane, gdzie jasno określili do 
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obowiązku kogo co należy i teraz muszą tylko pilnować, żeby to porozumienie było należycie 
realizowane. Dodała, że porozumienie jest dostępne, było publikowane w Dzienniku 
Urzędowym województwa mazowieckiego, są określone zasady finansowania, jakie są 
obowiązki przekazującego, nas, miasta. Porozumienie zostało zawarte 11 lipca 2018 roku. 
Jeśli będą przestrzegane zapisy tego porozumienia to nie powinno być żadnych problemów. 
 
Radny Marek Janeczek zapytał czy gminy się włączyły w ten projekt?. 
 
Radny Adam Siczek odpowiedział,  bo akurat jego gmina Gózd i Jedlnia Letnisko jest 
uczestnikiem, została wprowadzona cała procedura już trwa to kilka lat. 
 
Radny Marek Janeczek poprosił o podanie przykładu. 
 
Radny Adam Siczek odpowiedział, że cała dokumentacja, wszystkie uzgodnienia, które 
wprowadzają całą procedurę z zakresu prawa budowlanego. Są nowe drogi. 
 
Dyrektor PZDP Joanna Chojnacka odpowiedziała, że jest to droga 3528W. Z tej drogi 
przeszło 2 km zostanie włączone w rozbudowę lotniska. Mają zawarte porozumienie z 
Prezydentem Miasta Radomia, że on w momencie kiedy zacznie się inwestycja związana z 
rozbudowa tego lotniska on przyjmuje ten odcinek do utrzymania, o czym niezwłocznie nas 
informuje w formie pisemnej. Poza tym podejmuje się wybudowania części drogi powiatowej 
w związku z wyłączeniem z ruchu tego odcinaka, który zostanie włączony pod rozbudowę 
lotniska. Poinformowała, że Prezydent będzie realizować to zadanie na podstawie przepisu, 
poszczególnych zasad przygotowania i realizacji inwestycji drogowej czyli tzw. ZRID –u 
czyli wykupy działek od osób fizycznych, prywatnych za odszkodowaniami. Rzeczywisty 
koszt zadania obciąża w całości gminę Miasta Radomia zostanie ustalony w wyniku 
postępowania  przetargowego przeprowadzonego w oparciu o przepisy ustawy prawo 
zamówień. 
 
Radny Marek Janeczek powiedział, że będzie zarażał takim pozytywnym myśleniem. 
Poinformował, że jeździ codziennie do pracy do Radomia drogą wojewódzką  z kierunku 
Pionek. Wyjechać z Radomia jest bardzo trudno, korki są niesamowite, a jest to jedyna droga, 
która kieruje się do Radomia. Powiedział, że będąc Burmistrzem Miasta Pionki, była robiona 
analiza z Prezydentem Radomia, Wójtem Jedlni Letnisko, Wójtem gminy Pionki, żeby 
wybudować drogę od strony Radomia, lotniska wzdłuż torów kolejowych, tego pasa 
kolejowego wolnego gdzie nie ma komplikacji wykupu gruntów. Droga ta kojarzona była by 
z lotniskiem. Zapytał czy taki projekt był analizowany?. 
 
Dyrektor PZDP Joanna Chojnacka odpowiedziała, że przez Powiatowy Zarząd Dróg 
Publicznych  to nie. Po pierwsze, to na jakich parametrach miałaby ta nowa droga powstać, 
jako droga wojewódzka czy jako droga lokalna, powiatowa?. Jeśli jako powiatowa to Powiat 
powinien w tym uczestniczyć, jeżeli jako droga lokalna to samorządy poszczególnych gmin 
przez teren. Najpierw trzeba był było określić kto będzie Zarządem tej drogi, czyją będzie 
własnością kto będzie wykupywał grunty , na jakich parametrach będzie robiona, a jeżeli była 
rozmowa z Zarządem Dróg Wojewódzkich to miała być jako droga wojewódzka, jeżeli oni 
uczestniczyli. 
 
Radny Marek Janeczek odpowiedział, że nie. To było na spotkaniu z Panem Prezydentem 
Radomia i byli zaproszeni samorządowcy. Był Prezes Portu Lotniczego, który przedstawiał 
jak ma to wyglądać. Dodał, że nie wyobraża sobie, że droga ta która jest obecnie wojewódzką 
od strony Pionek, Jedlni-Letnisko i mieszkańców Radomia, że wszyscy pojadą do Radomia 
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tym bardziej do lotniska, powiedział, że trzeba się włączyć w jakiś nowy projekt, dlatego 
ponawia prośbę. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Krzysztof Murawski powiedział, że interesuje go dział 
administracja publiczna, poprosił aby zwrócić szczególną uwagę na kwotę 16.986.000,00 zł i 
zaplanowane wydatki na funkcjonowanie Powiatowego Urzędu Pracy w kwocie 
16.158.962,00 zł. Zapytał jak to się kształtuje do poprzednich lat?. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że do planowania były przyjęte przez 
Zarząd Powiatu założenia, które były przekazane wszystkim jednostkom organizacyjnym. 
Założono do budżetu na 2019 rok wzrost wynagrodzeń o 180 zł średnio na etat plus wysługa 
lat. Poziom wydatków bieżących, czyli rzeczowych uznano, że ma być na poziomie tego roku 
po wyłączeniu jednorazowych dofinansowań. Wydatki rzeczowe nie wzrosły, wydatki na 
wynagrodzeniach wzrosły. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Krzysztof Murawski powiedział, że planujemy 16. 
158.962,00 zł , a jaki był budżet w roku bieżącym? 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska odpowiedziała, że jest tylko wzrost o wydatki na 
wynagrodzeniach. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Krzysztof Murawski poprosił o podanie kwoty. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska odpowiedziała, że była to kwota na Powiatowy 
Urząd Pracy 15.935.946,00 zł.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu Krzysztof Murawski powiedział, że każdego roku 
przeznacza się więcej na wydatki bieżące. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że na 2019 rok wydatki bieżące są 
niższe o 952 tys . zł w stosunku do przewidywanego wykonania 2018 roku. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Krzysztof Murawski zapytał, czy nie jest tak , że co roku 
wzrasta bieżące utrzymanie jeśli chodzi o administrację?. Powiedział, że pytał o PUP, 
ponieważ w 2010 roku jak powstały urzędy pracy, bezrobotnych było 50 tys. Dzisiaj 
bezrobotnych mamy 20 tysięcy. Poprosił o przygotowanie analizy i statystyk, ile osób było 
zatrudnionych w 2000 roku w PUP, a ile jest dzisiaj?. Żeby iść w kierunku zwiększania 
środków na wydatki majątkowe a ograniczania  środków na wydatki bieżące.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska odpowiedziała, że dokładnie w takim kierunku idą. 
W całej skali budżetu wzrost wydatków majątkowych jest o 30.024.000,00, a wydatki bieżące 
są zmniejszone o 952 tys. Wzrostu wydatków rzeczowych nie ma i są one na poziomie tego 
roku, a wzrost jest jedynie na wynagrodzeniach. Jedyna grupa, która taka jak w przypadku 
PUP to przede wszystkim w wydatkach rzeczowych to są wydatki związane z 
wynagrodzeniami, bo samo funkcjonowanie i utrzymanie tej jednostki to jest niewiele ponad  
1 mln złotych, a reszta to są wynagrodzenia. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Krzysztof Murawski powiedział, że w każdym roku 
wzrasta  zatrudnienie, przy czym liczba bezrobotnych spada, a liczba pracowników wzrasta. 
Powiedział, że Komisja powinna się zastanowić szczególnie nad wydatkowaniem jeśli chodzi 
o tę sferę. Dodał, że jest za tym, żeby były podwyżki, żeby wynagradzać pracowników tych 
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którzy pracują, ale żeby nie było takiego wzrostu. Są jednostki , które się rozbudowują, są 
wydziały, że potrzeba zwiększenia, ale są jednostki, że powinno się zmniejszać zatrudnienie. 
Pieniądze powinny iść w rozwój gospodarki naszej a nie wydatkowanie bieżące. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że jeśli chodzi o PUP to jest tylko 
wzrost o 200 tys zł wydatków, to sugeruje , że jest spadek zatrudnienia. Innych danych nie 
posiada, tylko to co jest potrzebne do budżetu. 
 
Radny Marek Janeczek zapytał jak wygląda wzrost zatrudnienia i wynagrodzenia w PUP na 
przestrzeni tych czterech lat?. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska odpowiedziała, że nie posiada takich danych. 
 
Radny Zdzisław Mroczkowski poprosił, aby się zastanowić co jest przedmiotem 
dzisiejszego spotkania. Jeśli natomiast chce się Komisja dowiedzieć więcej o funkcjonowaniu 
Powiatowego Urzędu Pracy to można zaprosić dyrektora. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Krzysztof Murawski powiedział, że uchwalając budżet jest 
dział administracja publiczna i dlatego muszą się pochylać nad tym. Jako radni powinni się 
szczególnie przyglądać każdemu działowi. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że na każdy dział odpowie w ogólnym 
zakresie. PUP w zeszłorocznym budżecie na zaplanowaną kwotę 15.935.946,00 zł teraz ma 
16.158.000,00 zł, to nie jest wzrost taki, który by spowodował , że trzeba się zaniepokoić. 
Dodała, że wszystko jest przeliczane przez poszczególnych Naczelników, Kierowników, 
przeanalizowane, zrobione oszczędnie, skrupulatnie i gospodarnie i nikt nie zawyża 
jakichkolwiek potrzeb. To samo jest z wynagrodzeniami, bo nie można przyjąć do budżetu 
wyższych kwot niż te które wynikają z umów o pracę.  
 
Więcej pytań  i uwag nie było. 
 
Komisja 8 głosami za, 0 – przeciwnych, 0 – wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu na 
2019 rok, stanowi ona załącznik Nr 5 do protokołu. 
  

 
Przystąpiono do realizacji 5 pkt porządku dziennego posiedzenia- Sprawy różne i wolne 
wnioski. 
 
 
 
Żadnych spraw nie zgłoszono. 
Wobec wyczerpania porządku dziennego posiedzenia Przewodniczący zamknął                         
1 posiedzenie Komisji Administracji, Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa i Ochrony 
Ludności  o godz. 13:05. 
 
 
 Protokołowała:                                                                      Przewodniczący Komisji 
 
  Joanna Kosior                                                                          Paweł Górak 
 


